
 

 

НАЦИОНАЛНА ЗДРАВНООСИГУРИТЕЛНА КАСА 
София 1407, ул. „Кричим” № 1  

 

 

 

 

СТЕНОГРАФСКИ ПРОТОКОЛ 

ОТ ЗАСЕДАНИЕ НА НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК 

23 НОЕМВРИ 2023 ГОДИНА 

 

 Днес, 23 ноември 2023 г., в сградата на НЗОК, гр. София, ул. 

„Кричим“ № 1, ет. 4 се проведе редовно заседание на Надзорния съвет на 

НЗОК. 

 

Присъстват: 

От Надзорния съвет на НЗОК: доц. Михаил Околийски, проф. Илко 

Гетов, Георги Клисурски, д-р Иван Кокалов, Теодор Василев, проф. Григор 

Димитров, Тодор Воденичаров, адв. Пламен Таушанов. 

Станимир Михайлов – управител на НЗОК, д-р Йорданка Пенкова – 

подуправител на НЗОК. 

Отсъстват следните членове на Надзорния съвет: Румен Спецов 

 

Заседанието започна в 11.30 часа. 

 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Добър ден, колеги. Имаме кворум. 

Откривам днешното заседание на Надзорния съвет. Дневният ред сте го 

получили. Той е от две точки и точка Разни. Който е съгласен с така 

предложения дневен ред, моля да гласува. 
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ДНЕВЕН РЕД: 

1. Утвърждаване на предложенията от директорите на 28 РЗОК, в 

изпълнение на чл. 4, ал. 1, т. 2, буква „а“ от Закона за бюджета на НЗОК 

(ЗБНЗОК) за 2023 г., за разпределение по изпълнители на болнична 

медицинска помощ (БМП) и по РЗОК на месечни и индикативни 

стойности за дейностите в БМП, по Приложение 1 и извън Приложение 1 

от Правилата по чл. 4 от ЗБНЗОК за 2023 г., за месец на дейност ноември 

2023 г. 

2. Утвърждаване на актуализирани Изисквания за диагнози, включени в 

Списъка на заболяванията на НЗОК, за лечението на които се изисква 

експертиза по чл. 78, т. 2 от ЗЗО 

3. Разни. 

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Георги Клисурски, д-р 

Иван Кокалов, Теодор Василев, проф. Григор Димитров, Тодор 

Воденичаров, адв. Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: По първа точка от дневния ред, 

моля управителят на НЗОК – г-н Михайлов да докладва. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Уважаеми членове на Надзорния съвет, 

постъпили са всички 28 предложения за разпределение на средствата по 

изпълнители на болнична медицинска помощ. Директорите на 23 Районни 

здравноосигурителни каси са предложили разпределение на месечните 

стойности за дейностите по Приложение 1 и извън Приложение 1 от 

Правилата по чл. 4 от Закона за бюджета на НЗОК за 2023 г. между 

изпълнителите на болнична медицинска помощ, равни на утвърдените 

стойности за месец на дейност октомври 2023 г. 
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Директорите на 5 Районни здравноосигурителни каси са предложили 

компенсирано преразпределение на средствата между изпълнителите в 

съответната Районна здравноосигурителна каса, като са докладвали в 

писмените си записки, че това е със съгласието на изпълнителите на 

болнична медицинска помощ. 

Директорът на Районна здравноосигурителна каса - Кюстендил 

предлага намаление с 61 087 лв. на МБАЛ „Д-р Никола Василиев“ АД, с 

които стойности да се увеличат стойностите на СБР-НК ЕАД, филиал 

Кюстендил, с 23 386 лв. и на СБР „Сапарева баня“ АД с 37 701 лв. 

Предложението е мотивирано, че при СБР „Сапарева баня“ 

средномесечното превишение на утвърдените стойности е с 37 701 лв.; при 

СБР НК ЕАД, филиал Кюстендил средномесечното превишение на 

утвърдените стойности е с 23 386 лв. Докато при МБАЛ „Д-р Никола 

Василиев“ АД предложението е за намаление с 61 087 лв. за месеца, като е 

свързано с факта, че за първите два месеца от четвърто тримесечие на 2023 

г., неусвоените средства от месечната стойност са в размер на 237 917.32 

лв. 

Директорът на Районна здравноосигурителна каса - Ловеч предлага 

намаление с 4 860 лв. на МБАЛ „Луковит“ ЕООД, с които стойности да се 

увеличат стойностите на новия договорен партньор – Медицински център 

„Ловеч“ ЕООД. Мотивът за намалението на месечните стойности от МБАЛ  

„Луковит“ ЕООД е, че лечебното заведение има средномесечна икономия 

над 84 000 лв. 

Директорът на Районна здравноосигурителна каса - Пловдив предлага 

намаление на средствата с 1 934 лв. на МБПЛ „Иван Раев - Сопот“ ЕООД, с 

които стойности да се увеличат стойностите на АСИП-МЦ „Еврохоспитал 

Пловдив“ ЕООД с 1 134 лв. и на МДЦ „Визиодент“ ЕООД с 800 лв. 

Мотивира се с това, че Медико-дентален център „Визиодент“ ЕООД и 

Амбулатория за специализирана извънболнична помощ - медицински 
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център „Еврохоспитал Пловдив“ ЕООД са нови договорни партньори. Като 

за обезпечаване на дейността на двете лечебни заведения са необходими 

месечни стойности общо в размер на 1 934 лв., а на МБПЛ „Иван Раев – 

Сопот“ утвърдените месечни стойности са 66 054 лв. месечно, като през 

целия период лечебното заведение не е достигало месечните си стойности. 

Предвид гореизложеното районната каса в Пловдив предлага намаление на 

стойностите на МБПЛ „Иван Раев - Сопот“ ЕООД с 1 934 лв. и увеличение 

на стойностите на Медико-дентален център „Визиодент“ ЕООД в размер на 

800 лв. и за Амбулатория за специализирана извънболнична помощ-

медицински център „Еврохоспитал Пловдив“ ЕООД в размер на 1 134 лв. 

Директорът на Районна здравноосигурителна каса - Търговище 

предлага компенсирани промени на стойностите на МБАЛ „Омуртаг“ ЕАД 

увеличение с 10 653 лв., на МБАЛ „Търговище“ увеличение с 35 499 лв., на 

СОБАЛ „Д-р Тасков“ увеличение с 3 848 лв. за сметка на намаление на 

МБАЛ „Попово“ с общ размер 50 000 лв. Мотивира със следното, че 

отчитаните до момента стойности на дейностите и съответни остатъци от 

утвърдените месечни стойности на дейностите извън Приложение № 1 за 

първите два месеца от последния тримесечен период от отделните 

изпълнители; със състоянието на регистрираните отрицателни суми по 

Механизма към момента и договорени нови медицински дейности по реда 

на чл. 37б от Закона за лечебните заведения с МБАЛ „Търговище“ АД в 

областта на инвазивната кардиология. 

Четвъртото предложение е от директора на РЗОК – Бургас, който не е 

разпределил средства в размер на 73 лв. за ЦПЗ „проф. д-р Иван Темков“ – 

Бургас, поради отказ на лечебното заведение да сключи договор по НРД за 

2023 – 2025 г. 

В заключение се предлага да бъдат одобрени предложените месечни 

и индикативни стойности на всичките 28 Районни здравноосигурителни 

каси.  
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ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Колеги, имате ли някакви 

коментари по така направените предложения? Всички имате стойностите, 

които са предложени. Ако няма коментари, колеги, тогава да преминем към 

гласуване. Който е „за“, моля да гласува. 

По т. 1 от дневния ред 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Утвърждава, в приложение към настоящото решение по РЗОК и по 

изпълнители на болнична медицинска помощ (БМП), месечни и 

индикативни стойности за дейностите в БМП, за заплащане през м. 

декември 2023 г. (месец на дейност ноември 2023 г.).  

2. Възлага на управителя на НЗОК да разпореди на директорите на РЗОК 

утвърдените по т. 1 от настоящото решение стойности, да се отразят в 

Приложение 2 към сключените индивидуални договори на изпълнителите 

на БМП, съгласно т. 1 от настоящото решение. 

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Георги Клисурски, д-р 

Иван Кокалов, Теодор Василев, проф. Григор Димитров, Тодор 

Воденичаров, адв. Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Преди да преминем към 

разглеждане на втора точка от дневния ред искам да поздравя г-н Михайлов 

за интервюто му и за становището, което е изказал по време на десетата 

годишна здравна конференция, организирана от „Капитал“, за създаването 

на това аналитично звено, за което разговаряхме на предните два Надзорни 

съвета. Наистина това е от голям обществен интерес и е важно за работата 

на Надзорния съвет. Благодаря, г-н Михайлов. 
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СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Аз тогава заявих, че в момента сме в 

процес на създаване и наистина е така. В най-скоро време ще Ви представя 

документи. По точка втора, ако не възразявате, д-р Пенкова да докладва 

изискванията. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Две са предложенията. Едното е 

утвърждаване на „Изисквания на НЗОК при лечение на идиопатична 

белодробна фиброза и системна склероза с увреждане на белия дроб в 

извънболничната помощ“. Предложените промени в изискванията са на 

основание становища от Българското дружество по белодробни болести и в 

изследванията добавяне на „компютърна томография с висока резолюция – 

КТ данни за „сигурна IPF„ или „вероятна IPF“. В становището се посочва, 

че в съответствие с препоръките на Европейското дружество и 

ръководството по Белодробни болести във фармако-терапевтичното 

ръководство е предложено изключване при започване на лечението на това 

заболяване от задължителните изследвания на рентгенография на бял дроб. 

Дадено е положително становище от Български лекарски съюз. Осигурява 

се достъп на по-ранен етап от развитието на заболяването и може да се 

отсрочи времето за неизбежната белодробна трансплантация. На база 

предоставеното становище очакваните допълнителни разходи за една 

календарна година няма да надвишат сумата от 250 хил. лв. за пациент при 

очаквани 6-7 болни допълнително. Лекуваните пациенти по настоящите 

изисквания към момента са 77 и бройката им не се променя съществено 

през годините, поради спиране на лечението при влошаване на клиничното 

състояние и проследяваните функционални показатели на дишането. Както 

за всички лекарствени продукти, така и за включените вече в изискванията 

два лекарствени продукта, при надвишение на условните бюджети се 

прилага механизъм, гарантиращ предвидимост и устойчивост на бюджета 

на НЗОК. 
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Второто е за включване на нов медикамент с международно 

непатентно наименование (INN) Roxadustat в Приложение 1 на Позитивния 

лекарствен списък за лечение в предиализен период в извънболнична 

помощ на хронична бъбречна недостатъчност с прогресиращо нарушение, 

характеризиращо се с намаляване на бъбречната функция, бъбречно 

увреждане, което води до сериозни анемични синдроми. Новият лекарствен 

продукт, който се предлага за момента е за намаляване на необходимостта 

от хемодиализно лечение на този вид пациенти. Като в първата година 

прогнозният разход е за 225 броя пациенти при прогнозен разход 347 421 

лв.; за втората година са 344 брой пациенти при прогнозен разход 532 321 

лв. и за третата година са 400 брой пациенти с прогнозен разход от 621 125 

лв. Това е съгласувано с лекарския съюз и е предложено от експертния 

съвет по специалност „Нефрология“. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: И се очаква намаление на стойността на 

лечението от 30 хил. лв. на 10 хил. лв. на пациент. Т.е., хем ще бъде по-

добро за бюджета на касата, хем предполага едно по-облекчено лечение – 

перорално. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: И ще обхване пациенти, които не се 

повлияват от другата терапия и ще се намали риска от хемодиализа. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Да го гласуваме, ако няма други коментари. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Колеги, има ли някакви коментари 

относно тези две диагнози? 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Запознах се с предлаганите две 

терапии. Както и първата е наложителна, така и втората, защото в последно 

време има много пациенти, които не се повлияват от съществуващите 

терапии и могат да загубят напълно или частично функциите на бъбреците 

си и отиват на хемодиализа. Така че това е своевременно и подкрепям. 
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ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Колеги, ако няма други коментари, 

Ви предлагам да гласуваме утвърждаването на предложените две 

изисквания. Който е съгласен, моля да гласува. Приема се. 

По т. 2 от дневния ред 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Утвърждава „Изисквания на НЗОК при лечение на идиопатична 

белодробна фиброза и системна склероза с увреждане на белия дроб в 

извънболничната помощ“. 

2. Утвърждава „Изисквания на НЗОК при лечение на хронична бъбречна 

недостатъчност в предиализен период в извънболничната помощ“. 

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Георги Клисурски, д-р 

Иван Кокалов, Теодор Василев, проф. Григор Димитров, Тодор 

Воденичаров, адв. Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Колеги, поради изчерпване на 

дневния ред закривам заседанието на Надзорния съвет. Благодаря Ви за 

участието. 

Заседанието приключи в 11.50 часа 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА 

НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК: 

 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ 

 

Изготвил: 

Д. Беличева 


